

“Same, same but different – managing intercultural similarities and differences”

Einladung zur Uni Graz Alumni Chapter Nordics X-Mas Fika*
09.12.2025 16.00-17.00 Uhr (CET)
Virtuelles Cross-Nordic Teams Meeting (via Microsoft Teams)

Microsoft Teams [Need help?](#)

[Join the meeting now](#)

Meeting ID: 351 391 959 103 60

Passcode: Cb3WJ7bW

Wir freuen uns sehr, dass wir für unser nächstes Treffen des Uni Graz Alumni Chapter Nordics Dr. Martin Glatz als Vortragenden gewinnen konnten.

Im Rahmen unserer Fika* wird Martin in **einem Impulsvortrag über seine interkulturellen Erfahrungen in den nordischen Ländern** berichten. Anschließend möchten wir im Plenum die Gelegenheit nutzen, uns über unsere eigenen Erlebnisse hier im Norden auszutauschen – gerne auch mit der einen oder anderen Anekdote oder einem kleinen Hoppala, das uns selbst widerfahren ist.



In seiner langjährigen Karriere als Handelsattaché der Wirtschaftskammer Österreich hat **Dr. Martin Glatz** tiefe Einblicke in die kulturellen Gemeinsamkeiten und Unterschiede zahlreicher Länder gewonnen. Neben Stationen in Kanada, Afrika und Asien (u. a. China, Japan) war er zuletzt fünf Jahre lang als *Commercial Counsellor* für Schweden, Dänemark, Finnland, Norwegen und Island in den Nordics tätig. Seit 2023 gibt Martin seine umfangreichen Erfahrungen in den Bereichen *Cross-Cultural Management*, *International Trade* und *Trade Diplomacy* an Studierende der University of Applied Sciences Upper Austria (FH Oberösterreich) weiter – seit diesem Jahr auch an der IMC Krems (Hochschule für Angewandte Wissenschaften). Zudem war er zuletzt als Gastvortragender an der State University of Economics in Taschkent, Usbekistan, tätig.

Also: Schnappt euch eine Tasse Kaffee oder einen *Glögg*, eine Zimtschnecke oder einen *Boller*, lasst den vorweihnachtlichen Arbeitstag entspannt ausklingen und genießt mit uns einen inspirierenden Austausch bei dieser cross-Nordic *Fika.**

Wir freuen uns auf Euch!

Katharina & Roland Mosheim

Chapterleiter Nordics

**„Fika“ - in Schweden eine soziale Kaffeepause im Job, mit einer süßen Leckerei (wie Zimtschnecken, Kekse oder Gebäck) und – am wichtigsten – gute Gespräche und Gemeinschaft.*

“Same, same but different – managing intercultural similarities and differences”

Invitation to the the Uni Graz Alumni Chapter Nordics X-Mas Fika*

Date: 09.12.2025 04.00-05.00 pm (CET)

Location: Virtual cross-Nordic meeting (via Microsoft Teams)

Microsoft Teams [Need help?](#)

[Join the meeting now](#)

Meeting ID: 351 391 959 103 60

Passcode: Cb3WJ7bW

We are delighted to announce that Dr. Martin Glatz will be our guest speaker at the upcoming Uni Graz Alumni Chapter Nordics event.

During our *fika**, Martin will give an inspiring **keynote on his intercultural experiences across the Nordic countries**. Afterwards, we invite everyone to share their own stories and reflections — perhaps even sprinkled with a funny “*Hoppala*” or two from your own experiences!



Throughout his long career as a Commercial Attaché for the Austrian Economic Chamber, **Dr. Martin Glatz** has gained deep insights into the cultural similarities and differences of many countries. In addition to postings in Canada, Africa, and Asia (including China, Japan), he most recently spent five years serving as *Commercial Counsellor* for Sweden, Denmark, Finland, Norway, and Iceland in the Nordics. Since 2023, Martin has been sharing his expertise in *Cross-Cultural Management*, *International Trade*, and *Trade Diplomacy* with students at the University of Applied Sciences Upper Austria (FH Upper Austria). This year, he has also joined the faculty at IMC Krems (University of Applied Sciences) and recently served as a *Guest Lecturer* at the State University of Economics in Tashkent, Uzbekistan.

So, grab a cup of coffee or a glass of *glögg*, maybe a pastry or cookie, unwind after a busy pre-holiday workday, and join us for an inspiring and enjoyable cross-Nordic *fika.**

Looking forward to meeting you!

Katharina & Roland Mosheim

Chapter Leaders Nordics

**For those of you that are new to Swedish traditions let us explain what a Swedish “fika” is: A social coffee (or tea) break where people pause their work or daily routine to enjoy a drink, a sweet treat (like cinnamon buns, cookies, or pastries), and - most importantly – good conversation.*